
 
 

 
P R O T O K Ó Ł      

 
z posiedzenia Komisji Regulaminowo-Inwentaryzacyjna  i Etyki Radnych 

 
w dniu 26 lutego 2008 r. 

 
 
 
 
Skład Komisji:  
 

1. Krzysztof Francikowski- Przewodnicz ący - Obecny 
2. Zofia Baza ńska- Z-ca Przewodnicz ącego - Obecna 
3. Dominik Penar -Członek Komisji  - Nieobecny 
4. Marek Rajca- Członek Komisji  - Nieobecny 
5. GraŜyna Str ączek- Członek Komisji  - Obecna 
6. Sławomir Święch- Przewodnicz ący Rady  - Obecny 
7. Janusz G ątkiewicz- Członek Komisji  - Obecny 
8. Mirosław K ędzierski- Członek Komisji - Nieobecny 
9. Teresa Kosmala- Członek Komisji  - Obecna 

 
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:  
 
Władysław Oczkowicz- Radny Rady Miejskiej 
 
 
 
Posiedzenie Komisji prowadził :  
 
Przewodniczący Komisji Regulaminowo-Inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  

 
 
- Powitał członków Komisji.  
- Proszę państwa radnych o zmianę porządku obrad, o poszerzenie o punkt 2 dot. zmiany 
 regulaminu przyznawania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Czeladź.  
- Kto z państwa radnych jest za zmiana porządku obrad? 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE 
 
5 za 
0 przeciw 
0 wstrzymało si ę 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe zmiana porz ądku obrad została przyj ęta.  
 
 
 



 
 
 
Porządek posiedzenia  
 
1. Omówienie protestu radnego Andrzeja Świątka. 
2. Zmiana Regulaminu przyznawania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Czeladź. 
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 

 
- Dzisiejsze posiedzenie Komisji zostało zwołane na wniosek pana radnego Andrzeja Świątka. 
 Chodzi o § 14 Regulaminu Rady Miejskiej dot. protokołów z obrad sesji. Ja chciałbym dzisiaj 
 tylko rozpocząć dyskusję, nie chciał bym Ŝebyśmy dzisiaj dokonywali Ŝadnych zmian. 
 Chciałbym by kaŜdy z państwa wypowiedział się w tej kwestii. Pamiętamy kadencje  1998-
2002, gdzie obrady z sesji nie były nagrywane, protokoły były o wiele mniejsze  objętościowo. 
UwaŜam, Ŝe nagrywanie obrad sesji jest w skazane, ale czy wskazanym jest tak  dokładne 
pisanie protokołów? Jest to utrudnienie dla pań pracującym w radzie Miejskiej i  chciałbym Ŝebyśmy 
wszyscy się wypowiedzieli, czy idziemy w kierunku by dokładnie  sporządzać protokoły i 
wówczas panie nie będą robiły nic poza pisaniem protokołów tak jak to  było do tej pory. Ja uwaŜam, 
Ŝe w chwili obecnej nie ma potrzeby, Ŝeby tak dokładnie  sporządzać te protokoły. UwaŜam, iŜ 
powinien być zapis, Ŝe jest nagranie, które stanowi  integralną część tego protokołu. Ja nie 
ukrywam, Ŝe jestem za tym, by paniom ułatwić ta pracę  i ograniczyć ten zakres, który mają jeśli chodzi 
o sporządzanie protokołów. Prosiłbym równieŜ  o konsultacje z radcą prawnym.  
- Kto z państwa chciałby zabrać głos? 
 
 
 
GraŜyna Str ączek  -  Członek Komisji  
 
- UwaŜam, Ŝe w protokole powinien zleźć się, porządek obrad, dyskusja i kto brał w niej udział. 
 
 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- W § 14 Regulaminu jest zapis, iŜ w protokole powinny znajdować się równieŜ wnioski 

zgłoszone przez radnych.  
- Czyli powinnyśmy zachować formę obecną puls wnioski radnych.  
- Ja byłbym za tym, by wprowadzić zapis, iŜ pełny zapis przebiegu obrad sesji mieści się na 

nośniku, który stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Członek Komisji  
 
- Idealnym rozwiązaniem byłoby tak jak jest na sali sądowej, Ŝe jest protokolant, które na 

bieŜąco protokołuje co przewodniczący składu mówi i są obie strony, które mogą wnieść 
zastrzeŜenia do protokołu. Oczywiście to jest nierealne.  

- UwaŜam, Ŝe wypowiedź powinna zostać zakończona jakimś wnioskiem, który powinien być 
zapisany. Natomiast integralną protokołu byłby zapis na nośniku.  

 
 
 
 
 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  



 
- NaleŜy zastanowić się do czego słuŜy protokół i w jaki sposób jest on wykorzystywany w 

historii samorządu.  
 
 
 
Władysław Oczkowicz  -  Radny Rady Miejskiej  
 
- Ja nie zawęŜał bym tego tylko do pojęcia wniosku, bo z reguły rozstrzygnięcia zapadają w 

głosowaniu. Ja bardziej nazwał bym to opinią.  
 
 
 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Z doświadczenia wiemy, Ŝe opinia wyraŜana jest czasami 20 minut.  
 
 
 
Teresa Kosmala  -  Członek Komisji  
 
- Nigdy nie było wątpliwości jak ma wyglądać protokół. Poprzedniczki pan teŜ pisały protokoły, 

oczywiście nie w słowo w słowo, ale były to streszczenia wypowiedzi radnych. WaŜnym jest 
jakie zdanie ma radny w danej sprawie. Mamy równieŜ obrady Sejmu i nie jest to takie 
nieistotne co mówi dany poseł. Przy pani Wiesi Kłębek były to streszczone wypowiedzi 
radnych. Zapis na nośniku moŜe być ale nie jest to dokładny, identyczny przebieg obrad, 
poniewaŜ radny moŜe nie mówić do mikrofonu i wówczas się nie nagra, moŜe być równieŜ 
usterka w sprzęcie. To nie jest sprzęt na tyle dobry, Ŝeby moŜna powiedzieć,Ŝe zapis ten jest 
rzetelny. Wydaje mi się, Ŝe protokół powinien odzwierciedlać treści i intencje radnych. 
Najlepiej byłoby, gdyby to były stenogramy. Moja propozycja jest taka, Ŝeby protokół 
odzwierciedlał  sens wypowiedzi. 

 
 
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Pani radna cały czas porównuje nas do Sejmu, tylko w Sejmie są limity czasowe, więc moŜe 

my teŜ je wprowadzimy i wówczas wypowiedzi będą pisane słowo w słowo.  
 
 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- W Sejmie i Senacie takie wypowiedzi są przemyślane i przygotowane, z tym zwykle nie mamy 

do czynienia na naszych sesjach. Jestem przeciwnikiem zapisywania obszernego poniewaŜ 
jest to zbędne i do niczego nie przydatne z punktu widzenia samorządu.  

- NaleŜy zgodzić, się z tym, ze krótkie wnioski czy wypowiedzi jestem za lub przeciwko z krótką 
argumentacją mogłyby być w protokole zawarte.  

 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Dzisiejsze spotkanie jest rozpoczęciem dyskusji.  
- Ja mam prośbę, by państwo składali swoje wnioski i propozycje w tej sprawie do Biura Rady. 

Do tego musi ustosunkować się Radca Prawny i w marcu przed sesją zwołamy kolejną 
komisję w tej sprawie i wtedy moŜe juŜ podejmiemy jakieś konstruktywne wnioski.   



- Pani radna zaproponowała ograniczenie czasowe wypowiedzi radnych, czy widzicie państwo 
taki sens? 

 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Członek Komisji  
 
- Ograniczenia te wynosiły 3 minuty dla radnego, 5 minut dla szefa klubu i przewodniczącego 

komisji.  
 
 
 
Władysław Oczkowicz  -  Radny Rady Miejskiej  
 
- UwaŜam, Ŝe ograniczanie czasu jest z jednej strony nie humanitarne. MoŜe powinniśmy 

umieszczać odrębne zdania, tych radnych, którzy je mają w stosunku do uchwały, która 
została podjęta.   

 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Jestem za tym, Ŝeby wprowadzić punkt 3 § 14 Regulaminu Rady mówiącego o tym, iŜ 

przebieg obrad sesji mieści się na nośniku cyfrowym.  
- Proszę pamiętać o tym, iŜ Regulamin mówi o tym, Ŝe radni mogą składać zastrzeŜenia, 

poprawki do protokołu.  
 
 
Teresa Kosmala  -  Członek Komisji  
 
- MoŜna wnieść, ale nie zawsze mamy dowód na to, ze taka sytuacja miała miejsce bo np.: coś 

się nie nagra.  
 
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Proszę pisemnie państwa radnych o składanie swoich propozycji do § 14 i § 10. Panie proszę 

o konsultacje z radcą prawnym. Ta chwilę obecną zamykam dyskusję. 
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Przechodzimy do omówienia zmiany Regulaminu przyznawania tytułu Honorowego Obywatela 

Miasta Czeladź. 
- Padła propozycja by na kandydata do tytułu Honorowego Obywatela Miasta Czeladź zgłosić 

ś.p. Ks. Prałata Mieczysława Oset. Dlatego teŜ koniecznym była by zmiana regulaminu 
polegająca na wykreśleniu słów: „za zgodą osoby nominowanej”. W większości propozycja ta 
spotkała się z aprobatą. Tytułu Honorowego Obywatela Miasta otrzymał pośmiertnie 
Marszałek Piłsudski, Ks. Pieńkowski i nic nie stoi na przeszkodzie, zeby do tego powrócić.  

- Stawiam wniosek by wykreślić ten zapis. Czy ktoś z państwa radnych jest odrębnego zdania?  
 
 
 
 
 
Teresa Kosmala  -  Członek Komisji  
 



- MoŜe ta nagroda powinna się inaczej nazywać, jeśli przyznawania jest pośmiertnie. Ja nie 
jestem pewna czy Marszałek Piłsudski i Ks. Pieńkowski otrzymali te tytułu po śmierci.  

- Ja jestem za tym, Ŝeby przyznać jakieś inne wyróŜnienie bo ś.p. Prałat M. Oset obywatelem 
juŜ nie jest bo nie Ŝyje.  

 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Jest pani przeciwna temu wnioskowi. 
 
 
 
Teresa Kosmala  -  Członek Komisji  
 
- Jestem przeciwna temu, by tytuł ten otrzymała osoba zmarła.  
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Kto z państwa radnych jest za przyjęciem mojego wniosku formalnego? 
 
 
GŁOSOWANIE 
 
4 za 
1 przeciw 
0 wstrzymało si ę 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przyj ęty przez Komisj ę. 
 
 
 
Sławomir Święch  -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Ja stawiam wniosek by w § 10 Regulaminu Rady wprowadzić ograniczenia czasowe 
 wypowiedzi radnych, przewodniczących komisji i przewodniczących klubów.  
 
 
Teresa Kosmala  -  Członek Komisji  
 
- Ja chciałabym Ŝeby moje wypowiedzi zostały zanotowane w protokole poniewaŜ cenie sobie 
 moje wypowiedzi.  
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Wniosek pana Przewodniczącego przegłosujemy na kolejnej komisji. 
- Proszę o zaopiniowanie materiału sesyjnego dot. analizy wykonania budŜetów MBP, MOPS, 
 O.I. „SENIOR” za 2007 rok. Kto z państwa radnych jest za? 
 
 
 
GŁOSOWANIE 
 
4 za 
0 przeciw 
2 wstrzymało si ę 



 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe materiał został pozytywnie zaopiniowany prze Komi sję. 
 
 
 
 
Władysław Oczkowicz  -  Radny Rady Miejskiej  
 
- Rozmawiałem juŜ z paroma radnymi i będę składał taką propozycję zmiany regulaminu 
 przyznawania Nagród Miasta. PoniewaŜ przyznawane  są 3 nagrody będę proponował 
 rozbicie na trzy dziedziny: kultura i sztuka,  kultura fizyczna, sport i edukacja, osiągnięcia 
 związane z rozwojem miasta w zakresie gospodarczym. Ja napiszę uzasadnienie do kaŜdego 
 z tych punktów. ZłoŜę równieŜ propozycję rezygnacje z przyznawania kwot pienięŜnych. 
 UwaŜam, Ŝe dyplom i medal jest to jak najbardziej honorowa nagroda. Jeśli juŜ to jakaś 
 nagroda rzeczowa związana z miastem. Proszę o wsparcie tego wniosku.  
 
 
 
Krzysztof Francikowski  -  Przewodnicz ący Komisji  
 
- Jeśli nie ma więcej spraw zamykam posiedzenie Komisji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

             Przewodnicz ący  
Komisji Regulaminowo- Inwentaryzacyjnej          
                       i Etyki Radnych 

 
 

        Krzysztof Francikowski 
 
Protokołowała: 
Agnieszka Pilarek  


